

Præsentation af bestyrelsen:

Søren Poulsen, Hostrup Teglgård

Kresten Drongstrup, Hostrup Strand

Goska Rasmussen, Skive Kommune – Formand Teknik og Miljø i Skive kommune

Svend Vestergaard-Jensen, Hostrup Hovedgaard – næstformand for Kystbeskyttelseslaget

Søren Daniel Kristensen, – formand i Kystbeskyttelseslaget - valgt på tværs af foreningerne

Årsberetning for året 2024/25

Siden generalforsamlingen i september 2021 hvor vi besluttede at igangsætte en hård kystsikring har bestyrelsen haft fokus på den hårde kystsikring.

Efter generalforsamlingen i 2024 afholdt kommunen et "borgermøde" hvor forslag til projekt og bidragsfordeling blev præsenteret. Mødet var meget velbesøgt og der blev givet en god orientering og redegørelse for det videre forløb.

Det videre forløb blev desværre ikke som forventet, idet kommunen måtte konstatere at der var nogle ledningsejere der ikke havde modtaget høringskrivelsen. Dette betød at kommunen var nødsaget til at foretage en fornyet høringsrunde.

I forbindelse med den første høringsrunde var der indkommet et antal kommentarer og indsigelser mod forslaget. Disse blev medtaget i den nye høring, hvor der yderligere kom nogle indsigelser.

I den forbindelse valgte vi fra bestyrelsens side at fremsende kommentar omkring kommunens bidrag – eller rettere mangel på samme. Vi anførte at kommunen efter vor opfattelse har en række fordele af en ny kystsikring. Det er bl.a. en større rekreativ værdi af stranden, som kommer alle kommunens borgere til gode.

Kommunen valgte ikke at følge nogle af kommentarer og indsigelser.

Efter fornyet høringsrunde kunne kommunen endeligt gennemføre den politiske behandling af forslag til kystsikring og tilhørende bidragsfordeling.

Forslaget blev vedtaget i alle instanser i kommunen og blev sendt i offentlig høring.

Høringsperioden sluttede den 6 maj, hvor vi med spænding afventede om der indkom klager. Desværre kunne vi konstatere at 2 ledningsejere havde valgt at påklage kommunens afgørelse.

Det betyder at projektet nu afventer klagenævnets afgørelse.

Vi har den 8. maj afholdt et møde med kommunen for at drøfte muligheder for at fremme sagen. Her blev det drøftet at "tage de 2 ledningsejere ud af projektet", idet de kun bidrager marginalt. Derefter anmode dem om at "trække" deres klage.

Kommunen har efterfølgende fået en afklaring på at det er en mulighed at tage de 2 ledningsejere ud af projektet. Det betyder at kommunen allerede på tirsdag den 3. juni har et punkt på dagsordenen i teknik- og miljøudvalget hvor forvaltningen indstiller:

- At det påklagede projekt samt bidragsfordeling tages hjem til fornyet behandling.
- At der laves ny bidragsfordeling, hvor ledningsejerne N1 og Norlys udgår.
- At projekt, bidragsfordeling og vedtægter sendes i fornyet politisk behandling og efterfølgende høring.

Status i øjeblikket er derfor at projektet ikke som håbet kan gennemføres i det kommende efterår/vinter.

Hvis kommunens plan om at tage de 2 ledningsejere ud af projektet lykkes vil den politiske behandling af projektet tidligst kunne igangsættes efter sommerferien – september måned. Med proces, høringsperiode, godkendelse og klagefrist vil det ikke være realistisk at kunne igangsætte projektet i den kommende vinter.

Det samme vil være gældende hvis kommunen ikke går den vej, da klagenævnet forventes at have en behandlingstid på 6-12 måneder.

Klagenævnet kan enten afvise klagen, hvorefter projektet kan gennemføres eller nævnet kan give klager medhold. I sidstnævnte tilfælde vil nævnet normalt sende sagen til kommunen, som så skal foretage ny behandling. I så tilfælde kan det have meget lange udsigter før der kan gennemføres ny kystsikring.

Ses der bort fra de formelle fejl der har været i kommunens behandling af projektet har vi haft et meget fint samarbejde og dialog med kommunen.

Nu kan vi imidlertid ikke gøre andet end afvente klagenævnet og i den periode passe vore opgaver som kystbeskyttelseslag med vedligeholdelse og sandfodring.

Vi har naturligvis også fulgt udviklingen på kysten, således at vi om nødvendigt kunne sandfodre.

Vi har på bedst mulig måde sikret os at vi kan få jord/sand til reparation af kysten, hvis der bliver behov herfor før den hårde kystsikring er etableret. Vi har i de seneste år ikke haft det jorddepot, som vi i en årrække har haft meget stor glæde at som buffer.

Derfor er det nødvendigt løbende at holde os orienteret om hvor der findes jord, som vi kan modtaget til fodring af kysten.

I den forløbne vinter har vi været forskånet for voldsomme storme. Mindre storme i Januar har ”spist” af kysten, men uden at det er blevet kritisk. Vi har derfor kunnet vente til april måned med at foretage sandfodring, som nu er afsluttet. Det blev nødvendigt at kystsikre specielt ud for sumpen og igen ved Sikavej og Rådyrsslugten. Vi har brugt over 3.000 m³ lerjord igen til påfyldning.

Som noget nyt så foretog vi en udskrabning at alle de sten, som efterhånden havde aflejret specielt ud for sumpen, for ligesom at de skal danne en lille barriere mod højvande

Søren Daniel Kristensen